
Protokół Nr LXII/23
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 14 grudnia 2023r.

LXII Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 14 grudnia 2023 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:53 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecni Radni:
– Artur Brandys
– Joanna Kurasz

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr LXII/752-773/23.

1. Otwarcie posiedzenia
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 18 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radnego Damiana Kiecka oraz Radnego
Damiana Mrowiec. Jako Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego Damiana 
Kiecka.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków.

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, 
Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Stanisław Wycisło



NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kurasz, Mateusz Szweda

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.
Nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad.

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z LXI Sesji.
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki.

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy.
Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały 
Radnym dostarczone w formie pisemnej. Przedstawił, że:

• wznoszone są ściany zewnętrzne i wewnętrzne oraz trwa montaż stropów 
gęstożebrowych przy rozbudowie Szkoły Podstawowej Nr 6 w Orzeszu-Zawiści o 
dziewięciooddziałowe przedszkole, 

• w przygotowaniu jest przetarg na realizację rozbudowy Szkoły Podstawowej Nr 3 w 
Orzeszu-Zawadzie,

• trwa projektowanie termomodernizacji budynków Przedszkola Nr 7 w Gardawicach 
oraz Przedszkola Nr 3 w Zawadzie,

• złożono wniosek o wydanie decyzji o pozwoleniu na budowę sieci kanalizacyjnej w 
Orzeszu-Jaśkowicach,

• miasto nie otrzymało dofinansowania  w konkursie w ramach Programu Polski Ład 
„Rozświetlamy Polskę”,

• podpisano umowy na wykonanie remontów dróg gminnych w roku 2024, które 
uzyskały dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, obecnie trwa 
aktualizacja harmonogramów i załączników do podpisania aneksu umowy na 
dofinansowanie zadań z uwagi na zmniejszenie kosztów wykonania po przetargu,

• w deklaracjach na odpady komunalne na dzień 31.11.2023r. wykazanych jest 20.220 
osób przy zameldowanych 20.970 osób wg stanu na dzień 30.06.2023r.

Burmistrz poruszył kwestię odśnieżania. Poinformował, że jako gospodarz miasta odpowiada 
za odśnieżanie dróg gminnych. Dodał, że w mieście są różne kategorie dróg i za ich 
odśnieżanie odpowiadają poszczególni zarządcy. Stwierdził, że w tej kwestii miasto ma 
ograniczone możliwości i może tylko interweniować oraz zgłaszać brak wykonanej usługi. 
Omówił także temat dotyczący Kolei+ oraz CPK.



Radni poruszyli sprawy:

• stanu odśnieżania dróg i chodników nie będących w zarządzie miasta,

• możliwości wykonania w roku bieżącym tablicy informacyjnej na skwerze w 
Woszczycach,

• wznowienia przewozów osobowych na linii kolejowej Jaśkowice-Tychy,

• stanu chodnika przy ulicy Kwiatowej na odcinku od ul.Mikołowskiej do 
ul.Wyspiańskiego.

W kwestiach poruszonych przez radnych zwrócono uwagę, że:

• jedyną możliwością odśnieżania przez miasto chodników przy drogach będących 
własnością innych zarządców jest podpisanie stosownego porozumienia i przekazanie 
miastu środków finansowych, na co Zarząd Dróg Wojewódzkich nie wyraził zgody,

• obecnie opracowywany jest projekt graficzny tablicy informacyjnej na skwer w 
Orzeszu-Woszczycach i jeżeli warunki atmosferyczne pozwolą to montaż tablicy 
odbędzie się w roku bieżącym,

• wznowienie przewozów osobowych na linii kolejowej Jaśkowice-Tychy na obecnych 
przejazdach bez ich przebudowy, spowoduje zakorkowanie centrum Orzesza i paraliż 
w ruchu samochodów, 

• na przebudowę chodnika przy ul.Kwiatowej muszą być zabezpieczone środki 
finansowe i to Rada będzie decydować o wyborze zadań do realizacji w roku 2024.

Przewodniczący poinformował o trwających konsultacjach społecznych dotyczących zmiany 
granic pomiędzy Orzeszem a Ornontowicami.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Konserwatorskiej poinformował, że
po dokonaniu zmiany, Orzesze stanie się właścicielem ul.Leśnej, a do Ornontowic przejdzie 
ul.Hutnicza.

Na zakończenie punktu dot. sprawozdania Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym
II Szczep Harcerski Polana przekazał Światło Betlejemskie. Przedstawiciele szczepu 
poinformowali, że tegorocznemu przekazywaniu Światła towarzyszy hasło: „Czynimy 
pokój”. Wyjaśnili, że każdy z osobna za pokój jest odpowiedzialny. Przekazali wszystkim 
również życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. 



5. Budżet Miasta na rok 2024 i Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta Orzesze na lata
2024-2040
Na wstępie Przewodniczący przedstawił, że projekt budżetu był szczegółowo analizowany
przez  Komisję  Budżetu,  która  go  zaopiniowała  pozytywnie,  bez  uwag.  Poinformował
również, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywne opinie o:
 przedłożonym przez Burmistrza Miasta Orzesze projekcie uchwały budżetowej na 2024

rok wraz z uzasadnieniem,
 przedłożonym  przez  Burmistrza  Miasta  Orzesze  projekcie  uchwały  w  sprawie

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2024-2040,
 możliwości sfinansowania deficytu przyjętego w projekcie uchwały budżetowej na 2024

rok Miasta Orzesze.
Przedstawił także protokół z dnia 13 grudnia 2023r. z przeprowadzonych konsultacji celem
poznania  opinii  organizacji  pozarządowych  i  podmiotów,  o  których  mowa  w  art.3  ust.3
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie odnośnie projektu uchwały w
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Orzesze na 2024 rok.

Skarbnik Miasta p.Iwona Burszka przedstawiła, że projekty budżetu miasta na 2024 rok oraz
Wieloletniej Prognozy Finansowej zostały terminowo złożone do Rady oraz Regionalnej Izby
Obrachunkowej. Poinformowała, że budżet przedstawia się następująco:

• dochody - 136.037.421,00zł,
• wydatki – 153.442.616,00zł,
• deficyt - 17.405.195,00zł sfinansowany przychodami pochodzącymi z niewykorzysta-

nych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wolnych środków, nad-
wyżki z lat ubiegłych,

• przychody – 19.845.195,00zł.
Omówiła główne źródła dochodów i najważniejsze grupy wydatków. 

Radny Krzysztof Giel złożył wniosek, aby z kwoty 3.500.000zł zabezpieczonej w budżecie na
rok 2024 na zakup budynku za Netto, przesunąć środki w wysokości 1.000.000zł na rozbudo-
wę strażnicy OSP Woszczyce.  

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że procedura uchwalania budżetu nie przewiduje moż-
liwości zgłaszania wniosków na Sesji. Wyjaśnił, że wnioski zgłaszane są na Komisji Budżetu,
do których Burmistrz zajmuje stanowisko, które przedstawia na Sesji. Stwierdził, że Komisja
Budżetu na swoim posiedzeniu w dniu 7 grudnia br. zaopiniowała projekt budżetu bez uwag. 

Wobec powyższego Radny Krzysztof Giel wycofał złożony wniosek.

Radna Joanna Kalus-Grzegorzek zwróciła również uwagę, że temat wprowadzenia zadania
rozbudowy OSP Woszczyce do WPF był na Komisji głosowany i nie uzyskał akceptacji, tak
samo jak wprowadzenie do WPF zadania rozbudowy Szkoły Podstawowej Nr 9 w Orzeszu-
Zgoniu. 

Przewodniczący Rady podsumował, że temat rozbudowy OSP Woszczyce jest od dłuższego
czasu drążony przez Radnego Krzysztofa Giel i nie jest to temat zapomniany tylko odsunięty
w czasie, ze względu na rozpoczęte inne inwestycje w mieście. 



a) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta
Orzesze na lata 2024-2040

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze 
na lata 2024-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Damian Kiecka
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

b) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Orzesze na 2024 rok

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej uchwalenia budżetu Miasta Orzesze na 2024 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

6. Uchwały:
a) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o niepodwyższanie podatków na rok
2024
Przewodniczący poinformował, że sprawę analizowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 
która wypracowała stanowisko zawarte w uchwale i uzasadnieniu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej rozpatrzenia petycji o niepodwyższanie podatków na rok 2024. 



Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (14) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-
Grzegorzek, Damian Kiecka, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Krzysztof Giel, Lechosław Łukasik, Damian Mrowiec, Piotr Szola
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

b) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla 
samorządowego zakładu budżetowego – Zakład Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej na 2024 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego 
zakładu budżetowego – Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2024 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
PRZECIW (1) Lechosław Łukasik
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa 
Śląskiego na finansowanie zadania własnego na 2024 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

.

Naczelnik Wydziału Komunalnego poinformowała, że pomoc finansowa dotyczy organizacji 
oraz zarządzania transportem zbiorowym na liniach komunikacyjnych MZK Jastrzębie Zdrój 
nr 304 i 305 Orzesze-Dębieńsko. 



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Śląskiego
na finansowanie zadania własnego na 2024 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
PRZECIW (1) Lechosław Łukasik
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

d) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Mikołowskiemu pomocy 
finansowej na realizację "Programu wsparcia i rehabilitacji dla osób 
niepełnosprawnych - 25 plus"
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia Powiatowi Mikołowskiemu pomocy finansowej na 
realizację "Programu wsparcia i rehabilitacji dla osób niepełnosprawnych - 25 plus". 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Mikołowskiemu na dofinansowanie organizacji izby wytrzeźwień dla osób nietrzeźwych 
doprowadzonych z terenu Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
dofinansowanie organizacji izby wytrzeźwień dla osób nietrzeźwych doprowadzonych z 
terenu Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
PRZECIW (1) Lechosław Łukasik
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

f) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu
na finansowanie płac i pochodnych od płac etatu dyspozytora Centrum Powiadamiania 
Ratunkowego w 2024 roku
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
finansowanie płac i pochodnych od płac etatu dyspozytora Centrum Powiadamiania 
Ratunkowego w 2024 roku. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

g) Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnie pomocy w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 
żywności w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na 
lata 2024-2028
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 



Budżetu. Przedstawił protokół z dnia 13 grudnia 2023r. z przeprowadzonych konsultacji w 
celu poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa 
miejscowego w sprawie:

• zmiany Uchwały Rady Miejskiej Orzesze nr XXX/361/21 z dnia 13 kwietnia 2021r. 
dotyczącej określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 
lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych przypadających Miastu Orzesze 
lub jego jednostkom organizacyjnym, mających charakter cywilnoprawny oraz 
określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których 
ulga stanowić będzie pomoc publiczną, a także wskazania organów i osób 
uprawnionych do udzielania tych ulg,

• zmiany uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach na terenie Miasta Orzesze,

• podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach 
wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028,

• przyjęcia Programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 2024-2028,

• zmiany uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na 
świadczenia pomocy społecznej w formie posiłków, pomocy rzeczowej oraz zasiłków 
okresowych i celowych,

• zmiany uchwały Nr XVI/184/20 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 30 stycznia 2020r. w 
sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.

Protokół stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania nieodpłatnie pomocy w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w
ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło



NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

h) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia zasad zwrotu 
wydatków poniesionych na świadczenia pomocy społecznej w formie posiłków, pomocy 
rzeczowej oraz zasiłków okresowych i celowych
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 
poniesionych na świadczenia pomocy społecznej w formie posiłków, pomocy rzeczowej oraz 
zasiłków okresowych i celowych. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

i) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie dożywiania 
na lata 2024-2028
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przyjęcia Programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 
2024-2028. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz



j) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/184/20 Rady Miejskiej Orzesze z
dnia 30 stycznia 2020r.
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVI/184/20 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 30 
stycznia 2020r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

k) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaka ratownika OSP oraz dla kandydata ratownika OSP z terenu Miasta Orzesze za
udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 
organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 
ratownika OSP oraz dla kandydata ratownika OSP z terenu Miasta Orzesze za udział 
w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu organizowanym przez 
Państwową Straż Pożarną lub gminę. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz



l) Podjęcie uchwały w sprawie przekazania przez Miasto Orzesze zadań z zakresu 
organizowania publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach 
pasażerskich
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przekazania przez Miasto Orzesze zadań z zakresu 
organizowania publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz, Grażyna Matuszczyk

m) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, 
sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności 
pieniężnych przypadających Miastu Orzesze lub jego jednostkom organizacyjnym, 
mających charakter cywilnoprawny oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy
publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, a także 
wskazania organów i osób uprawnionych do udzielania tych ulg
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu 
i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych 
przypadających Miastu Orzesze lub jego jednostkom organizacyjnym, mających charakter 
cywilnoprawny oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej 
w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, a także wskazania 
organów i osób uprawnionych do udzielania tych ulg. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 



Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

n) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2023-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2023-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

o) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz



p) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach na terenie 
Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach na terenie Miasta 
Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

r) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/106/92 Rady Miejskiej 
w Orzeszu z dnia 26 marca 1992 r. w sprawie zmiany nazw ulic istniejących oraz 
ustalenia nazw dla ulic istniejących a dotychczas nienazwanych
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/106/92 Rady Miejskiej w Orzeszu 
z dnia 26 marca 1992 r. w sprawie zmiany nazw ulic istniejących oraz ustalenia nazw dla ulic 
istniejących a dotychczas nienazwanych. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz, Jan Spendel



s) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
położonej przy ul.Szklarskiej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Radny Piotr Szola zwrócił uwagę, aby nowa umowa dzierżawy zawierała zapisy 
zobowiązujące do uporządkowania dzierżawionego terenu i poprawienia stanu nawierzchni.

 
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul.Szklarskiej. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

t) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
położonej przy ul.Dolnej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul.Dolnej. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz



u) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
PRZECIW (1) Lechosław Łukasik
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

7. Zatwierdzenie planów pracy Rady oraz Komisji na 2024 rok

Głosowano w sprawie:
zatwierdzenia planów pracy Komisji Budżetu na 2024 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

Głosowano w sprawie:
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 



Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

Głosowano w sprawie:
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Miasta na 2024 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

.
Głosowano w sprawie:
zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej na 2024 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Joanna Kurasz

8. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął LXII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu.
Złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia.

                                                               Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                                      mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


